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               63 – 100 Śrem 

PAOOR.0012.4.7.2023.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 45/2023 
z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie 
odbytego 12 września 2023 r. w s. 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

 
Przewodniczący Komisji – Zdzisław Żeleźny 4 września 2023 r. zwołał 

posiedzenie Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady 
Miejskiej w Śremie na 12 września 2023 roku. O zwołaniu posiedzenia zostali 
powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy członkowie Komisji oraz zaproszeni 
goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu). 

 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu 44/2023 z posiedzenia Komisji. 
2. Informacja na temat działalności gabinetów medycznych w placówkach 

oświatowych oraz prowadzonych działaniach profilaktyki 
prozdrowotnej. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 
a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. „Poprawa 

dostępu do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną 
pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania – EDYCJA III” w ramach 
Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027; 

b) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Śremie. 

4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
Posiedzeniu 12 września 2023 roku przewodniczył Zdzisław Żeleźny – 

Przewodniczący Komisji, udział w nim wzięli członkowie Komisji 
oraz Wiceprzewodniczący Rady wg. listy obecności (lista obecności stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

• Radna Barbara Ratajczak – nieobecna usprawiedliwiona. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Jabłońska Barbara –Naczelnik Pionu Edukacji i Usług Społecznych (PEU); 
2. Lewandowski Adam–Burmistrz Śremu; 
3. Urbaniak Marzena –koordynator ds. przemocy w Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Śremie (OPS). 
 



2 

 

Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego 
na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzył posiedzenie, 
powitał członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Komisji – Zdzisław Żeleźny poinformował, że porządek 
obrad został przekazany radnym drogą elektroniczną i zapytał o propozycje 
zmian. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag/zmian do porządku posiedzenia. 
 
Ad. 1. Przyjęcie protokołu 44/2023 z posiedzenia Komisji. 
 

Przewodniczący Komisji przekazał, że do protokołu 44/2023 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdził, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
 
 
Ad. 2. Informacja na temat działalności gabinetów medycznych w placówkach 
oświatowych oraz prowadzonych działaniach profilaktyki prozdrowotnej. 
Informację zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. 
(Informacja stanowi załącznik nr do 3 do niniejszego protokołu) 
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Artur Konon zapytał, jak wygląda leczenie zachowawcze w przypadku 
usługi stomatologicznej dla dzieci? Czy wypełnienia ubytków są robione taką 
najtańszą plombą w ramach NFZ? Zapytał również o zapis dotyczący usuwania 
złogów oraz kamienia szczoteczka do zębów z pastą, czy w ogóle taki zabieg jest 
możliwy przy pomocy zwykłej szczoteczki do zębów? 
Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska odpowiedziała, że grupa uczniów, która 
zdecydował się na korzystanie z usług stomatologa w szkołach jest niewielka. 
Rodzic, który decyduje się na usługi jest świadomy, że są to świadczenia 
refundowane w ramach NFZ. Rodzic może brać udział w takiej wizycie, ale nie 
musi, ponieważ wyraził pisemną zgodą. W ramach naszej umowy gabinet jest 
zobowiązany do świadczenia tych usług, które są refundowane w ramach NFZ. 
Natomiast jeżeli chodzi o usuwanie kamienia szczoteczką, są to zapisy ustawowe. 
Radny Tomasz Jakuszek stwierdził, że pierwsze kontakty dzieci z lekarzem często 
zaczynają się w szkole i są one o tyle ważne, że w przyszłości decydują o podejściu 
do swojego zdrowia. Kontakt z lekarzem jest bardzo ważny elementem edukacji, 
dlatego smuci go tak mała liczba dzieci korzystających z tych usług. Stwierdził, 
że gmina na początku roku szkolnego powinna pomyśleć o dotarciu do rodziców, 
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celem przekonania ich o kontakcie medycznym dzieci z dentystą oraz higienistką, 
tak aby rodzice, którzy nie zwracają na to uwagi mieliby bodziec do działania 
w tym kierunku. Zapytał również, kto finansuje dowóz dzieci do przychodni? 
Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska odpowiedziała, że pod względem profilaktyki 
zaopiekowane są wszystkie dzieci, czyli Pani Higienistka obsługuje 100 % dzieci. 
Natomiast jeżeli chodzi o stomatologa to została podana w informacji ilość dzieci, 
które skorzystały z tej usługi w szkole, co nie znaczy, że pozostałe dzieci 
nie korzystają z usług stomatologicznych poza szkołą. Była w szkołach 
przeprowadzona kampania promująca usługi stomatologiczne, ale nie możemy 
zobowiązać rodzica do korzystania ze stomatologa na terenie szkoły. Natomiast 
jeżeli chodzi o dowóz dzieci do gabinetu to jest on organizowany oraz 
finansowany przez firmę świadczącą usługi stomatologiczne. 
Radny Tomasz Jakuszek dodał, że on rozumie, że dzieci mogą korzystać z innych 
gabinetów stomatologicznych, jednakże wszyscy się ubieramy i kupujemy rzeczy, 
ale firmy się reklamują i zapraszają do siebie.  
Radny Andrzej Mieloszyński zapytał, skąd jest firma świadcząca usługi 
stomatologiczne w naszych placówkach? 
Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska odpowiedziała, że zapytanie zostało wysłane 
do wszystkich gabinetów z terenu gminy Śrem, było to ok. 37 podmiotów, ale nie 
wpłynęła żadna odpowiedź. Firma, która świadczy aktualnie usługę jest chyba 
firmą poznańska, ale dokładnie jeszcze sprawdzi, bo nie pamięta. 
Dyskusję zakończono. 
 
 
 
Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 
 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. „Poprawa 
dostępu do usług społecznych wspierających rodziny i rodzinną 
pieczę zastępczą na terenie MOF Poznania – EDYCJA III” w ramach 
Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027. 

Projekt uchwały zreferowała przedstawiciel OPS, Marzena Urbaniak. 
 
Salę obrad opuściła Radna Liliana Wąsik. 
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Artur Konon zapytał, czy usługi specjalistyczne dla osób zagrożonych 
ubóstwem i wykluczeniem społecznym, obejmują również osoby z głęboką 
depresją? 
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Przedstawiciel OPS, Marzena Urbaniak odpowiedziała, że jak najbardziej, 
ponieważ przyczyny i przejawy wykluczenia mogą być bardzo różne. Choroba 
psychiczna oraz zaburzenia psychiczne wchodzą w zakres grupy docelowej. 
W ramach projektu planowane jest poradnictwo psychoterapeutyczne tzn. 
psycholog, psychoterapeuta, mediator. Specjalista będzie określał czy dana 
osoba, powinna skorzystać ze wsparcia psychologicznego czy psychoterapii. 
Radny Robert Piątek, stwierdził, że jest problem z informacją, ponieważ wiele 
osób nie wie, że może skorzystać z takiej pomocy ze strony OPS. Dodał, 
że do niego zgłosiło się kilka osób z takimi problemami, które skierował do OPS 
i tam osoby te uzyskały pomoc, za co bardzo serdecznie dziękuje. Poinformował, 
że jego zdaniem największy problem jest w tym, że rodzina oraz sąsiedzi nie 
wiedzą, że mogą zgłaszać osoby z problemami psychicznymi i psychologicznymi 
do takiej instytucji jak OPS.  
Przedstawiciel OPS, Marzena Urbaniak odpowiedziała, że jeżeli projekt będzie 
realizowany to zostanie przeprowadzona kampania promocyjna. Jest ona 
również punktem, który musi być spełniony we wniosku o dofinansowanie. 
W poprzednich edycjach kampania promocyjna projektu polegała 
na rozpowszechnianiu różnych broszur informacyjnych, plakatów w placówkach 
oświatowych oraz medycznych, w instytucjach publicznych, czyli wszędzie, gdzie 
osoba potrzebująca może się pojawić. Odzew był bardzo duży, ale potrzeby 
z roku na rok są coraz większe. 
Radny Robert Piątek dodał, że zauważył, iż, dziennikarze lokalni w ostatnich 
czasach też nagłaśniają problem i w przypadku artykułów np.  o próbach 
samobójczych, dodają informację, gdzie można zwrócić się o pomoc. 
Przedstawiciel OPS, Marzena Urbaniak stwierdziła, że OPS również stara docierać 
się z informacją do lokalnych mediów, ale również duży potencjał informacyjny 
jest w mediach społecznościowych.  
Dyskusję zakończono. 

 
W związku z opuszczeniem sali obrad przez Radną L. Wąsik, Przewodniczący 
Komisji poprosił o ponowne potwierdzenie kworum. Stwierdził, że na sali jest 
obecnych 5 członków Komisji, czyli jest wymagana większość do podejmowana 
prawomocnych decyzji.  

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały. 
Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (NIEOBECNI), Lilianna Wąsik 
(NIEOBECNI), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
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Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

b) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Śremie. 

Projekt uchwały zreferowała przedstawiciel OPS, Marzena Urbaniak. Następnie 

zgłosiła autopoprawkę dot. § 3 załącznika do projektu uchwały, który otrzymuje 

brzmienie: „Członkowie Zespołu są odwoływani przez Burmistrza w drodze 

zarządzenia, na wniosek Przewodniczącego Zespołu Interdyscyplinarnego”. 

 
 
Następnie Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, ile potrzeba czasu na wprowadzenie omawianej 
uchwały w życie od podjęcia jej przez Radę na sesji? 
Przedstawiciel OPS, Marzena Urbaniak odpowiedziała, że w uchwale jest zapis, 
iż wchodzi w życie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym. Pan Burmistrz 
zwraca się do instytucji o wskazanie osób, które będą członkami zespołu. 
Następnie zostanie zwołane posiedzenie Zespołu, na którym planowane 
jest ustalenie regulaminu. Także będzie to kwestia ok. miesiąca od momentu 
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym. 
Dyskusję zakończono. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały 
wraz z autopoprawką. 
Wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (NIEOBECNI), Lilianna Wąsik 
(NIEOBECNI), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały wraz z autopoprawką Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Opinia Komisji w sprawie ww. projektów uchwał stanowi załącznik nr 4 
do niniejszego protokołu. 
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Ad.4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
Radny Tomasz Jakuszek poprosił, by w planie Komisji na przyszły rok również 
uwzględnić informację na temat działalności gabinetów medycznych 
w placówkach oświatowych oraz prowadzonych działaniach profilaktyki 
prozdrowotnej. 
Radny Andrzej Mieloszyński stwierdził, że czystość to zdrowie, a że Komisja 
ta zdrowia dotyczy to prosi, aby służby porządkowe zadbały o czystość Rynku 
oraz Deptaku. 
Dyskusje zakończono. 
 

 
 Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Zdzisław 

Żeleźny podziękował za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady o godz. 
16:06. 

 
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska 

 
/-/Zdzisław Żeleźny 

 
 
 
 
Załączniki do protokołu: 

1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Informacja na temat działalności gabinetów medycznych w placówkach 

oświatowych oraz prowadzonych działaniach profilaktyki prozdrowotnej. 
4. Opinia Komisji dot. projektu uchwały.  

 
 
 
Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


